
New Year's letter from incumbent Julien R. De Vos 
 
Better late than never, but still before the end of January 2023, I am writing this New Year letter. The work, modest 
and in the background, that you do not see or know about, is so extensive and energy-consuming and the main 
reason this letter is so late.  
I accepted the presidency, to unselfishly put my experience and knowledge of more than 50 years as a business 
manager, 30 of them as a building contractor, at the disposal of the community for the renovation and repair of this 
beautiful but poorly maintained building. Nothing fundamental has been done for decades to the concrete and other 
supporting structures, electrical installation, plumbing, water supply and drainage, etc. Very cheap and quick quality-
less 'aesthetic' solutions were only carried out on a highly necessary basis. This often under the guise of : "It has 
always been this way." Perhaps it is not a blessing to see what others want to remain blind to. It has not always been 
this way and it is high time to reverse the decline and decay. Not with words and whining but in a positive approach 
and with efficient and well-considered actions. 
The current monthly contributions towards the cost, are out of date and cannot possibly sustain the rebuilding after 
decades of neglect. We know this will hurt some people's money braces, but we hope these people too understand 
that things cannot continue like this. The situation is worsening by the day. Balconies are falling down and there are 
dangerous cracks in support structures. Electricity fails regularly, it has remained unchanged for over 40 years, the 
danger of an electrical fire is not imaginary. Many drains get clogged because the lids of control wells were bricked 
up and tiled. Taps for water supply break off or are oxidised. Wooden doors fall apart, having been repaired dozens 
of times. Roof tiles come loose, falling on terraces, next to people having breakfast there. We cannot wait for 
someone to get hurt or worse as a result. Insurance, in many cases, no longer wants to make payments, due to the 
visible lack of maintenance of the buildings. 
It is not the current administration of the community and (all) the current owners who are responsible for this 
neglect. It is mostly a bad legacy of the past. If we want to continue to enjoy the mild climate, good food, beautiful 
views and warm friendship on this beautiful island long and happily, steps MUST be taken now if we want to 
continue to spend our old age here safe and sound with (mostly) very friendly people and owners from many 
countries. 
Some owners, against their better judgement, do not want to change anything. Some have experienced the 
evolution from a predominantly British settlement to a mixed complex of owners of 12 different nationalities. For 
these older people, it is sometimes hard to accept that everything evolves so fast and not always for the better, 
putting a high price on their mood and health, rather than seeing the positive. We must not look back too much but 
look forward and in a positive spirit in good cooperation to turn the tide.  
Being president is a tough, time-consuming and considerably underestimated task, all on a voluntary and unpaid 
basis. Many of my friends and owners who follow me closely in this task do not understand why I am so driven to 
carry it out. They simultaneously wonder why there is antagonism and friction between our communities, when we 
should all collectively strive for a beautiful and pleasant "old age ". Surely we do not want to leave a dilapidated 
complex to new young owners, including perhaps our own descendants. If there is no investment in renovation, the 
value of individual properties will drop drastically and our beloved 'Amarilla Bay' will stand out negatively against the 
modern buildings being erected all around in this region............ 
 
There is a big discrepancy between the behaviour of different owners and their material interests. Some come here 
for only a few weeks in a year and want to veto and set their own laws for the people who live here and have been 
here for years and thus understand the situation better and need and want to live with each other in a residential 
community. To stir things up here, provoke discussions and then go home is, in my opinion and many others, a 
despicable act. Unfortunately, a few are misled by gossip and 'fake news'. Is this due to ignorance, boredom or lack 
of attention, self-conceit, arrogance or even out of revenge? Who will say? It is a pity that various cultures and 
nationalities cannot always live together without quarrelling, even though we all come here for peace, conviviality 
and healthy living. Is living together in peace and friendship, helping and assisting each other, really that difficult and 
demanding, on a beautiful island in the great Atlantic Ocean?  
 
This is my message of peace and hope for 2023.  
Remember: life is short, how many more years are we here in more or less good health? Let us not waste that time 
by disagreements and enmity. Let us not exaggerate our differences but seek intelligent and effective solutions 
together. Let us reach out to each other and make peace. Let us make the best of it with a little goodwill, because 
we desperately need each other in good and not so good times.  
Happy New Year! 



Nieuwjaarsbrief van de zittende president  Julien R. De Vos       24 Januari 2023 
 
Beter laat dan nooit, maar toch nog voor eind januari 2023, schrijf ik deze nieuwjaarsbrief. Het werk, bescheiden en 
op de achtergrond, dat jullie niet zien of weten, is zo omvangrijk en energieopslorpend en de voornaamste reden dat 
deze brief zo laat komt.  

Ik aanvaardde het voorzitterschap, om mijn ervaring en kennis van meer dan vijftig jaar als bedrijfsleider, waarvan 
dertig jaar als bouwondernemer, onbaatzuchtig ter beschikking te stellen van de gemeenschap voor de renovatie en 
de herstelling van dit mooie maar slecht onderhouden gebouw. Er is tientallen jaren niets fundamenteels uitgevoerd 
aan de beton- en andere draagstructuren, aan de elektriciteitsinstallatie, aan de loodgieterij, aan de aan- en afvoer 
van water, etc. Zeer goedkope en snelle kwaliteitsloze ‘esthetische’ oplossingen werden slechts hoogstnodig 
uitgevoerd. Dit vaak onder het mom van : “Het is altijd zo geweest.” Misschien is het geen zegen te zien waar anderen 
blind voor willen blijven. Het is niet altijd zo geweest en het is hoog tijd om de neergang en het verval te keren. Niet 
met woorden en gezeur maar in een positieve benadering en met efficiënte en goed overwogen daden. 

De huidige maandelijkse bijdragen in de kosten, zijn niet meer van deze tijd en kunnen de heropbouw na een 
verwaarlozing van tientallen jaren onmogelijk dragen. We weten dat dit voor een aantal mensen pijn zal doen in de 
geldbeugel, maar we hopen dat ook deze mensen begrijpen dat het zo niet verder kan. De toestand verergert met de 
dag. Balkons vallen naar beneden en er zijn gevaarlijke barsten in draagconstructies. De elektriciteit valt regelmatig 
uit, ze is meer dan veertig jaar onveranderd gebleven, het gevaar van een elektrische brand is niet denkbeeldig. Vele 
afvoerbuizen raken verstopt omdat de deksels van de controleputten werden dicht gemetst en betegeld. Kranen voor 
de watertoevoer breken af of zijn geoxideerd. Houten deuren vallen uit elkaar, na tientallen keren hersteld te zijn 
geweest. Dakpannen komen los, vallen op terrassen, naast mensen die daar ontbijten. We mogen niet wachten tot er 
daardoor iemand gekwetst wordt of erger. De verzekering wil, in vele dossiers, geen uitkeringen meer doen, wegens 
het zichtbare gebrek aan onderhoud van de gebouwen. 

Niet het actuele bestuur van de gemeenschap en (alle) huidige eigenaars hebben deze verwaarlozing in de hand 
gewerkt. Het is vooral een kwalijke erfenis uit het verleden. Indien we op dit mooie eiland nog lang en gelukkig van 
het zachte klimaat, het lekker eten, het mooie uitzicht en de warme vriendschap willen blijven genieten, MOETEN er 
nu stappen ondernomen worden willen we onze oude dag hier veilig en wel blijven doorbrengen met (meestal) zeer 
vriendelijke mensen en eigenaars uit vele landen. 

Enkele eigenaars willen, tegen beter weten in, niets veranderen. Sommigen hebben de evolutie meegemaakt van een 
overwegend Britse nederzetting naar een gemengd complex van eigenaars van twaalf verschillende nationaliteiten. 
Voor deze oudere mensen is het soms moeilijk aanvaardbaar dat alles zo snel evolueert en niet altijd ten goede, 
waardoor hun humeur en hun gezondheid een hoge prijs betalen, in plaats van het positieve in te zien. We mogen niet 
teveel achterom kijken maar vooruit en in een positieve instelling in goede samenwerking het tij laten keren.  

Het presidentschap is een zware, tijdrovende en flink onderschatte taak, allemaal op vrijwillige en onbezoldigde basis. 
Vele van mijn vrienden en eigenaars die mij van nabij volgen in deze opdracht, begrijpen niet waarom ik dit zo gedreven 
wil uitvoeren. Ze vragen zich tegelijk af waarom er tegenkanting en wrijving is tussen onze gemeenschappen, terwijl 
we allemaal gezamenlijk zouden moeten streven naar een mooie en aangename “oude dag “. We willen toch niet een 
vervallen complex nalaten aan nieuwe jonge eigenaars, waaronder misschien onze eigen nazaten. Indien er niet 
geïnvesteerd wordt in renovatie, dan daalt de waarde van de individuele eigendommen drastisch en zal onze geliefde 
‘Amarilla Baai’ negatief afsteken tegenover de moderne gebouwen die rondom in deze regio worden opgericht. 

Er is een grote discrepantie tussen het gedrag van verschillende eigenaars en hun materiële belangen. Sommigen 
komen hier maar enkele weken op een jaar en willen veto’s en hun eigen wetten stellen voor de mensen die hier 
wonen en reeds jaren verblijven en dus de toestand beter begrijpen en met elkaar moeten en willen leven in een 
woongemeenschap. De boel hier op stelten zetten, discussies uitlokken en dan naar huis gaan is, volgens mij en vele 
anderen, een verachtelijke daad. Helaas laten enkelingen zich misleiden door roddel en ‘fake news’. Is dit door 
onkunde, verveling of gebrek aan aandacht, door eigenwijsheid, arrogantie of zelfs uit wraak? Wie zal het zeggen? Het 
is jammer dat diverse culturen en nationaliteiten niet altijd samen kunnen leven zonder ruzie te maken, terwijl we 
allemaal toch naar hier komen voor de rust, de gezelligheid en een gezond verblijf. Is samen in vrede en vriendschap 
leven, elkaar helpen en bijstaan, écht zo moeilijk en veeleisend, op een mooi eiland in de grote Atlantische oceaan?  

Dit is mijn vredelievende en hoopvolle boodschap voor 2023. Gedenk: het leven is kort, hoeveel jaren zijn we hier nog 
in min of meer goede gezondheid ? Laten we die tijd niet verkwisten door onenigheid en vijandschap. Laten we onze 
geschillen niet overdrijven maar samen naar intelligente en doeltreffende oplossingen zoeken. Laten we elkaar de 
hand reiken en vrede sluiten. Laat ons er het beste van maken met een klein beetje goede wil, want we hebben elkaar 
hard nodig in goede en minder goede tijden.   Gelukkig Nieuwjaar!             Julien R De Vos 



Neujahrsbrief von Amtsinhaber Julien R. De Vos Jan 24, 2023 

Besser spät als nie, aber noch vor Ende Januar 2023, schreibe ich diesen Neujahrsbrief. Die Arbeit im Hintergrund, 

die Sie nicht sehen und von der Sie nichts wissen, ist so umfangreich und energieaufwendig und der Hauptgrund 

dafür, dass dieser Brief so spät kommt.  

Ich nahm den Vorsitz an, um meine Erfahrung und mein Wissen aus mehr als 50 Jahren als Geschäftsführer, davon 

30 Jahre als Bauunternehmer, selbstlos der Gemeinde für die Renovierung und Instandsetzung dieses schönen, aber 

schlecht erhaltenen Gebäudes zur Verfügung zu stellen. An den Beton- und anderen Tragwerken, der 

Elektroinstallation, den Sanitäranlagen, der Wasserversorgung und der Entwässerung usw. wurde seit Jahrzehnten 

nichts Grundlegendes geändert. Sehr billige und schnelle, qualitätslose "ästhetische" Lösungen wurden nur im 

äußersten Notfall angewandt. Dies oft unter dem Vorwand: "Das war schon immer so". Vielleicht ist es kein Segen, 

zu sehen, wofür andere blind bleiben wollen. Das war nicht immer so, und es ist höchste Zeit, den Niedergang und 

Verfall umzukehren. Nicht mit Worten und Gejammer, sondern mit einem positiven Ansatz und mit effizienten und 

wohlüberlegten Maßnahmen. 

Die derzeitigen monatlichen Beiträge zu den Kosten sind veraltet und können den Wiederaufbau nach 

jahrzehntelanger Vernachlässigung unmöglich tragen. Wir wissen, dass dies die Geldbeutel einiger Leute schmerzen 

wird, aber wir hoffen, dass auch diese Leute verstehen, dass es so nicht weitergehen kann. Die Situation 

verschlechtert sich von Tag zu Tag. Balkone stürzen ein und es gibt gefährliche Risse in den Stützkonstruktionen. Die 

Elektrizität fällt regelmäßig aus, sie ist seit über 40 Jahren unverändert geblieben, die Gefahr eines elektrischen 

Brandes ist nicht eingebildet. Viele Abflüsse sind verstopft, weil die Deckel der Kontrollschächte zugemauert und 

gekachelt wurden. Wasserhähne für die Wasserversorgung brechen ab oder sind oxidiert. Holztüren fallen 

auseinander, nachdem sie dutzende Male repariert worden sind. Dachziegel lösen sich und fallen auf die Terrassen, 

auf denen die Menschen frühstücken. Wir können nicht warten, bis jemand verletzt wird oder schlimmeres passiert. 

Die Versicherungen wollen in vielen Fällen nicht mehr zahlen, weil die Gebäude offensichtlich nicht instand gehalten 

werden. 

Es sind nicht die derzeitige Verwaltung der Gemeinde und (alle) derzeitigen Eigentümer, die für diese 

Vernachlässigung verantwortlich sind. Vor allem ist es ein schlechtes Erbe aus der Vergangenheit. Wenn wir das 

milde Klima, das gute Essen, die schönen Aussichten und die herzliche Freundschaft auf dieser schönen Insel noch 

lange und gerne genießen wollen, MÜSSEN jetzt Schritte unternommen werden, wenn wir unseren Lebensabend 

hier weiterhin sicher und gesund mit (meist) sehr freundlichen Menschen und Eigentümern aus vielen Ländern 

verbringen wollen. 

Manche Eigentümer wollen wider besseres Wissen nichts ändern. Einige haben die Entwicklung von einer 

überwiegend britischen Siedlung zu einem gemischten Komplex mit Eigentümern aus 12 verschiedenen Ländern 

miterlebt. Für diese älteren Menschen ist es manchmal schwer zu akzeptieren, dass sich alles so schnell und nicht 

immer zum Besseren entwickelt, was einen hohen Preis für ihre Stimmung und Gesundheit bedeutet, anstatt das 

Positive zu sehen. Wir dürfen nicht zu sehr zurückblicken, sondern müssen nach vorne schauen und in einem 

positiven Geist in guter Zusammenarbeit das Blatt wenden.  

Das Amt des Präsidenten ist eine harte, zeitaufwändige und erheblich unterschätzte Aufgabe, und das alles auf 

freiwilliger und unentgeltlicher Basis. Viele meiner Freunde und Eigentümer, die mich bei dieser Aufgabe eng 

begleiten, verstehen nicht, warum ich mich so sehr darum bemühe, sie zu erfüllen. Gleichzeitig fragen sie sich, 

warum es zwischen unseren Gemeinschaften Feindseligkeiten und Reibereien gibt, wo wir doch alle gemeinsam 

nach einem schönen und angenehmen "Alter" streben sollten. Sicherlich wollen wir den neuen jungen Eigentümern, 

darunter vielleicht unseren eigenen Nachkommen, keinen baufälligen Komplex hinterlassen. Wenn nicht in die 

Renovierung investiert wird, wird der Wert der einzelnen Immobilien drastisch sinken und unsere geliebte "Amarilla-

Bucht" wird sich negativ von den modernen Gebäuden abheben, die überall in dieser Region errichtet werden. 

Es besteht eine große Diskrepanz zwischen dem Verhalten der verschiedenen Eigentümer und ihren materiellen 

Interessen. Einige kommen nur für ein paar Wochen im Jahr hierher und wollen ihr Veto einlegen und ihre eigenen 

Gesetze für die Menschen machen, die hier leben und seit Jahren hier sind und daher die Situation besser verstehen 

und in einer Wohngemeinschaft miteinander leben müssen und wollen. Hier zu hetzen, Diskussionen zu provozieren 

und dann nach Hause zu gehen, ist meiner Meinung nach und auch nach Meinung vieler anderer ein 



verachtenswerter Akt. Leider lassen sich einige Menschen von Klatsch und "Fake News" täuschen. Geschieht dies aus 

Unwissenheit, Langeweile oder mangelnder Aufmerksamkeit, aus Selbstüberschätzung, Arroganz oder gar aus 

Rache? Wer kann das sagen? Es ist schade, dass die verschiedenen Kulturen und Nationalitäten nicht immer streitfrei 

zusammenleben können, obwohl wir alle hierher kommen, um Frieden, Geselligkeit und einen gesunden Aufenthalt 

zu genießen. Ist das Zusammenleben in Frieden und Freundschaft, das gegenseitige Helfen und Unterstützen auf 

einer schönen Insel im großen Atlantik wirklich so schwierig und anspruchsvoll?  

Dies ist meine Botschaft des Friedens und der Hoffnung für das Jahr 2023. Denken Sie daran: Das Leben ist kurz, wie 

viele Jahre sind wir noch bei mehr oder weniger guter Gesundheit hier? Lassen Sie uns diese Zeit nicht mit 

Meinungsverschiedenheiten und Feindseligkeiten verschwenden. Wir sollten unsere Differenzen nicht übertreiben, 

sondern gemeinsam nach intelligenten und wirksamen Lösungen suchen. Lasst uns einander die Hand reichen und 

Frieden schließen. Lassen Sie uns mit ein wenig gutem Willen das Beste daraus machen, denn wir brauchen einander 

dringend in guten und in weniger guten Zeiten.    

Frohes neues Jahr!             Julien R. De Vos 



Lettre de Nouvel An du titulaire Julien R. De Vos 24 janvier 2023 

 

Mieux vaut tard que jamais, mais tout de même avant la fin du mois de janvier 2023, je vous écris cette lettre de 

nouvel an. Le travail, modeste et en arrière-plan, que vous ne voyez pas ou dont vous n'avez pas connaissance, est si 

vaste et si consommateur d'énergie que c'est la raison principale pour laquelle cette lettre est si tardive.  

J'ai accepté la présidence, pour mettre de manière désintéressée mon expérience et mes connaissances de plus de 

50 ans en tant que chef d'entreprise, dont 30 ans en tant qu'entrepreneur en bâtiment, à la disposition de la 

communauté pour la rénovation et la réparation de ce bâtiment magnifique mais mal entretenu. Rien de 

fondamental n'a été fait depuis des décennies au niveau du béton et des autres structures porteuses, de 

l'installation électrique, de la plomberie, de l'approvisionnement en eau et de l'évacuation, etc. Les solutions 

"esthétiques" très bon marché et rapides, sans qualité, n'ont été appliquées qu'en cas de nécessité absolue. Et ce, 

souvent sous le couvert de : "Il en a toujours été ainsi". Peut-être n'est-ce pas une bénédiction de voir ce à quoi les 

autres veulent rester aveugles. Il n'en a pas toujours été ainsi et il est grand temps d'inverser le déclin et la 

déchéance. Pas avec des mots et des pleurnicheries, mais par une approche positive et des actions efficaces et 

réfléchies. 

Les contributions mensuelles actuelles sont dépassées et ne permettent pas de financer la reconstruction après des 

décennies de négligence. Nous savons que cela va faire mal à l'argent de certaines personnes, mais nous espérons 

que ces personnes comprennent aussi que les choses ne peuvent pas continuer comme ça. La situation s'aggrave de 

jour en jour. Les balcons s'écroulent et les structures de soutien présentent des fissures dangereuses. L'électricité 

tombe régulièrement en panne, elle n'a pas changé depuis plus de 40 ans, le danger d'un incendie électrique n'est 

pas imaginaire. De nombreux drains se bouchent parce que les couvercles des puits de contrôle ont été maçonnés et 

carrelés. Les robinets d'alimentation en eau se cassent ou sont oxydés. Les portes en bois tombent en morceaux, 

après avoir été réparées des dizaines de fois. Les tuiles se détachent et tombent sur les terrasses, à côté des 

personnes qui y prennent leur petit-déjeuner. Nous ne pouvons pas attendre que quelqu'un soit blessé ou pire en 

conséquence. Les assurances, dans de nombreux cas, ne veulent plus effectuer de paiements, en raison du manque 

d'entretien visible des bâtiments. 

Ce n'est pas l'administration actuelle de la communauté et (tous) les propriétaires actuels qui sont responsables de 

cette négligence. Il s'agit surtout d'un mauvais héritage du passé. Si nous voulons continuer à profiter longtemps et 

heureusement du climat doux, de la bonne nourriture, des vues magnifiques et de l'amitié chaleureuse de cette belle 

île, des mesures DOIVENT être prises maintenant si nous voulons continuer à passer nos vieux jours ici en toute 

sécurité avec des personnes (pour la plupart) très amicales et des propriétaires de nombreux pays. 

Certains propriétaires, malgré leur bon sens, ne veulent rien changer. Certains ont vécu l'évolution d'un 

établissement à prédominance britannique vers un complexe mixte de propriétaires de 12 nationalités différentes. 

Pour ces personnes âgées, il est parfois difficile d'accepter que tout évolue si vite et pas toujours pour le mieux, ce 

qui met à mal leur humeur et leur santé, plutôt que de voir le positif. Nous ne devons pas trop regarder en arrière, 

mais regarder vers l'avant et dans un esprit positif, en bonne coopération, pour inverser le cours des choses.  

La présidence est une tâche difficile, qui demande beaucoup de temps et qui est considérablement sous-estimée, le 

tout sur une base volontaire et non rémunérée. Beaucoup de mes amis et propriétaires qui me suivent de près dans 

cette tâche ne comprennent pas pourquoi je suis si déterminé à la mener à bien. Ils se demandent en même temps 

pourquoi il y a des antagonismes et des frictions entre nos communautés, alors que nous devrions tous nous efforcer 

collectivement de vivre une "vieillesse" belle et agréable. Nous ne voulons certainement pas laisser un complexe 

délabré à de nouveaux jeunes propriétaires, dont peut-être nos propres descendants. S'il n'y a pas d'investissement 

dans la rénovation, la valeur des propriétés individuelles diminuera considérablement et notre chère "Amarilla Bay" 

contrastera négativement avec les bâtiments modernes construits tout autour dans cette région. 

Il y a un grand décalage entre le comportement des différents propriétaires et leurs intérêts matériels. Certains ne 

viennent ici que pour quelques semaines dans l'année et veulent mettre leur veto et établir leurs propres lois pour 

les personnes qui vivent ici et qui sont ici depuis des années et comprennent donc mieux la situation et ont besoin et 

veulent vivre les uns avec les autres dans une communauté résidentielle. Agiter les choses ici, provoquer des 



discussions et ensuite rentrer chez soi est, à mon avis et à celui de beaucoup d'autres, un acte méprisable. 

Malheureusement, certaines personnes sont induites en erreur par les rumeurs et les "fake news". Est-ce par 

ignorance, par ennui ou par manque d'attention, par orgueil, par arrogance ou même par vengeance ? Qui sait ? 

Il est dommage que les différentes cultures et nationalités ne puissent pas toujours vivre ensemble sans se disputer, 

alors que nous venons tous ici pour la paix, la convivialité et un séjour sain. Vivre ensemble dans la paix et l'amitié, 

s'aider et s'assister mutuellement, est-ce vraiment si difficile et exigeant, sur une belle île du grand océan Atlantique 

?  

Voici mon message de paix et d'espoir pour 2023. N'oubliez pas : la vie est courte, combien d'années encore 

sommes-nous ici en plus ou moins bonne santé ? Ne gaspillons pas ce temps par des désaccords et des inimitiés. 

N'exagérons pas nos différences mais cherchons ensemble des solutions intelligentes et efficaces. Tendons la main à 

l'autre et faisons la paix. Tirons-en le meilleur parti avec un peu de bonne volonté, car nous avons désespérément 

besoin les uns des autres dans les bons et les moins bons moments.    

Bonne année !           Julien R De Vos 



Carta de Año Nuevo del presdiente Julien R. De Vos 24 de enero de 2023 
 
Más vale tarde que nunca, pero aún antes de que acabe enero de 2023, escribo esta carta de Año Nuevo. El trabajo, 
modesto y en segundo plano, que usted no ve ni conoce, es tan extenso y consume tanta energía y es la razón principal 
de que esta carta llegue tan tarde.  
Acepté la presidencia, para poner desinteresadamente mi experiencia y conocimientos de más de 50 años como gestor 
de empresas, 30 de ellos como contratista de obras, a disposición de la comunidad para la renovación y reparación de 
este hermoso, pero mal mantenido edificio. No se ha hecho nada fundamental durante décadas en el hormigón y otras 
estructuras de soporte, instalación eléctrica, fontanería, suministro de agua y drenaje, etc. Las soluciones "estéticas" 
muy baratas y rápidas, sin calidad, sólo se llevaban a cabo en casos de gran necesidad. A menudo con el pretexto de: 
"Siempre ha sido así". Tal vez no sea una bendición ver aquello ante lo que otros quieren permanecer ciegos. No 
siempre ha sido así y ya es hora de invertir el declive y la decadencia de nuestra comunidad. No con palabras y 
lloriqueos, sino con un enfoque positivo y con acciones eficaces y bien meditadas. 
Las actuales contribuciones mensuales para sufragar los gastos de la comunidad están desfasadas y no pueden 
sostener la reconstrucción tras décadas de abandono. Sabemos que esto perjudicará a algunos, pero esperamos que 
también ellos comprendan que las cosas no pueden seguir así. La situación empeora día a día. Los balcones se están 
cayendo y hay grietas peligrosas en las estructuras de soporte. La electricidad falla con regularidad, no se ha cambiado 
desde hace más de 40 años, el peligro de un incendio eléctrico no es imaginario. Muchos desagües se atascan porque 
las tapas de los pozos de control se tapiaron y alicataron. Los grifos de suministro de agua se rompen o se oxidan. Las 
puertas de madera se caen a pedazos, tras haber sido reparadas docenas de veces. Las tejas se desprenden y caen 
sobre las terrazas, junto a las personas que desayunan en ellas. No podemos esperar a que alguien resulte herido o 
algo peor. Los seguros, en muchos casos, ya no quieren hacer pagos, debido a la visible falta de mantenimiento de los 
edificios. 
No es la actual administración de la comunidad y (todos) los actuales propietarios los responsables de esta negligencia. 
Es sobre todo una mala herencia del pasado. Si queremos seguir disfrutando durante mucho tiempo y felizmente del 
clima templado, la buena comida, las hermosas vistas y la cálida amistad de esta hermosa isla, DEBEMOS tomar 
medidas ahora si queremos seguir pasando aquí nuestra vejez sanos y salvos con gente (en su mayoría) muy amable 
y propietarios de muchos países. 
Algunos propietarios, en contra de su buen juicio, no quieren cambiar nada. Algunos han experimentado la evolución 
de un asentamiento predominantemente británico a un complejo mixto de propietarios de 12 nacionalidades 
diferentes. Para estas personas mayores, a veces es difícil aceptar que todo evoluciona tan deprisa y no siempre para 
mejor, lo que supone un alto precio para su estado de ánimo y su salud, en lugar de ver lo positivo. No debemos mirar 
demasiado hacia atrás, sino hacia delante y con espíritu positivo, en buena cooperación, para cambiar las tornas.  
Ser presidente es una tarea dura, que requiere mucho tiempo y que se subestima considerablemente, todo ello de 
forma voluntaria y no remunerada. Muchos de mis amigos y propietarios que me siguen de cerca en esta tarea no 
entienden por qué me siento tan impulsado a llevarla a cabo. Al mismo tiempo, se preguntan por qué hay antagonismo 
y fricción entre nuestros comuneros, cuando todos deberíamos esforzarnos colectivamente por tener una "vejez" 
hermosa y agradable. Seguramente no queremos dejar un complejo ruinoso a nuevos y jóvenes propietarios, incluidos 
quizá nuestros propios descendientes. Si no se invierte en renovación, el valor de las propiedades individuales caerá 
drásticamente y nuestra querida "Amarilla Bay" contrastará negativamente con los modernos edificios que se están 
levantando por todas partes en esta zona. 
Existe una gran discrepancia entre el comportamiento de los distintos propietarios y sus intereses materiales. Algunos 
vienen aquí sólo unas semanas al año y quieren vetar y establecer sus propias leyes a las personas que viven aquí y 
llevan años y, por tanto, comprenden mejor la situación y necesitan y quieren convivir en una comunidad residencial. 
Agitar las cosas aquí, provocar discusiones y luego irse a casa es, en mi opinión y en la de muchos otros, un acto 
despreciable. Por desgracia, algunos se dejan engañar por los chismes y las "noticias falsas". ¿Es por ignorancia, 
aburrimiento o falta de atención, engreimiento, arrogancia o incluso por venganza? ¿Quién lo dirá? 
Es una pena que diversas culturas y nacionalidades no puedan convivir siempre sin discutir, aunque todos vengamos 
aquí por la paz, la convivencia y una estancia saludable. ¿Es realmente tan difícil y exigente convivir en paz y amistad, 
ayudándose y asistiéndose mutuamente, en una hermosa isla del gran Océano Atlántico?  
Este es mi mensaje de paz y esperanza para 2023. Recuerde: la vida es corta, ¿cuántos años más estaremos aquí con 
más o menos salud? No desperdiciemos ese tiempo con desacuerdos y enemistades. No exageremos nuestras 
diferencias, busquemos juntos soluciones inteligentes y eficaces. Tendámonos la mano unos a otros y hagamos las 
paces. Aprovechémoslo con un poco de buena voluntad, porque nos necesitamos desesperadamente en los buenos y 
en los no tan buenos momentos.    

¡Feliz Año Nuevo!             Julien R De Vos 


